



1ST SESSION, 37TH LEGISLATURE, ONTARIO
49 ELIZABETH II, 2000

1^{RE} SESSION, 37^E LÉGISLATURE, ONTARIO
49 ELIZABETH II, 2000

Bill 75

Projet de loi 75

**An Act to proclaim
Robert Baldwin Day**

**Loi proclamant
le Jour de Robert Baldwin**

Mr. Galt

M. Galt

Private Member's Bill

Projet de loi de député

1st Reading May 10, 2000
2nd Reading
3rd Reading
Royal Assent

1^{RE} lecture 10 mai 2000
2^E lecture
3^E lecture
Sanction royale



EXPLANATORY NOTE

The Bill proclaims May 12 in each year as Robert Baldwin Day.

NOTE EXPLICATIVE

Le projet de loi proclame le 12 mai Jour de Robert Baldwin.

An Act to proclaim Robert Baldwin Day

Loi proclamant le Jour de Robert Baldwin

Preamble

Robert Baldwin is a significant figure in the political history of Upper Canada, which is now Ontario. A prominent lawyer and political leader in the nineteenth century, Baldwin is best known for his role in democratic reform. He developed and promoted the concept of responsible government for Upper Canada. He envisioned an Executive Council that would be accountable to an elected legislature. This became a reality with the passage in 1841 of the Act commonly known as the *Act of Union*, and remains our system of government today.

Robert Baldwin was also active in the reform of local government. Passage of the Act commonly known as the *Baldwin Act* allowed for the incorporation of townships, villages, towns and cities, each with a democratically elected council.

Given his significant and enduring contribution to public life in Ontario, it is appropriate to establish a day on which to pay tribute to Robert Baldwin.

Therefore, Her Majesty, by and with the advice and consent of the Legislative Assembly of the Province of Ontario, enacts as follows:

Robert
Baldwin Day

1. May 12 in each year is proclaimed as Robert Baldwin Day.

Commence-
ment

2. This Act comes into force on the day it receives Royal Assent.

Short title

3. The short title of this Act is the *Robert Baldwin Day Act, 2000*.

Préambule

Robert Baldwin est un personnage important de l'histoire politique du Haut-Canada, aujourd'hui l'Ontario. Éminent avocat et chef politique du dix-neuvième siècle, M. Baldwin est connu principalement pour le rôle qu'il a joué dans le processus de la réforme démocratique. Il a élaboré et favorisé le concept du gouvernement responsable pour le Haut-Canada. Il a envisagé un Conseil exécutif responsable devant une législature élue. Ses souhaits se sont réalisés en 1841 avec la proclamation de la loi généralement connue sous le nom d'*Acte d'Union*, qui créait le système de gouvernement actuel.

Robert Baldwin a aussi participé activement à la réforme des administrations locales. L'adoption de la loi généralement connue sous le nom de *Baldwin Act* a permis la constitution en personnes morales de cantons, villages, villes et cités, dirigés par un conseil élu de façon démocratique.

Étant donné qu'il a enrichi de façon importante et durable la vie publique de l'Ontario, il convient de désigner une journée où nous rendrons hommage à Robert Baldwin.

Pour ces motifs, Sa Majesté, sur l'avis et avec le consentement de l'Assemblée législative de la province de l'Ontario, édicte :

Jour de
Robert
Baldwin

1. Le 12 mai est proclamé Jour de Robert Baldwin.

Entrée en
vigueur

2. La présente loi entre en vigueur le jour où elle reçoit la sanction royale.

Titre abrégé

3. Le titre abrégé de la présente loi est *Loi de 2000 sur le Jour de Robert Baldwin*.

EXPLANATORY NOTE

The Bill proclaims May 12 in each year as Robert Baldwin Day.

NOTE EXPLICATIVE

Le projet de loi proclame le 12 mai Jour de Robert Baldwin.